
   
 

14. november 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvorvidt antallet af kriminelle handlinger blandt psykisk syge er stigende? 

Jeg ser gerne, at svaret indeholder en skematisk opstilling, så det er muligt at sammenligne tallene de 

sidste 10 år. 

 

2. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvorvidt den personfarlige kriminalitet herunder røverier blandt psykisk 

syge er stigende? 

 

3. Har Naalakkersuisut et bud på, hvorfor kriminalitetstallene for psykisk syge ser ud som de gør? 

 

4. Hvilke initiativer vil Naalakkersuisut tage for at forebygge fremtidige kriminelle handlinger i gruppen af 

psykisk syge? 

 

5. Har Naalakkersuisut planer om at samarbejde med staten om behandling til psykisk syge kriminelle 

med henblik på at undgå gentagelsestilfælde? 

 

6. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Den personfarlige kriminalitet er desværre stigende. Det går blandt ud over hele almindelige borgere, der 

passer deres arbejde i butikker, på tankstationer og lignende. 

 

En del af forklaringen kan være, at kriminaliteten bliver begået af psykisk syge under påvirkning af 

rusmidler som hash og alkohol eller måske endda lim- eller benzinsnifning. 

 

Påvirkning på baggrund heraf kan medføre, at man helt mister forstanden og ikke kan skelne mellem rigtigt 

og forkert. Det kan medføre forfærdelige konsekvenser for dem selv og for uskyldige borgere. 

 

Det er på den baggrund vigtigt, at vi handler på problemet. 

 

Jeg ser derfor frem til at modtage svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 

 

 


